

Title (en)

Folding apparatus for paper sheets or the like.

Title (de)

Vorrichtung zum Falzen von Bogen aus Papier oder dergleichen.

Title (fr)

Dispositif pour le pliage de feuilles de papier ou analogues.

Publication

EP 0017204 A1 19801015 (DE)

Application

EP 80101697 A 19800329

Priority

DE 2912839 A 19790330

Abstract (en)

An apparatus for folding paper sheets or the like contains a conveying apparatus (40), which guides the paper sheets in a transport path. A folding-roller pair (2,4) is attached on the one side of the transport path at a predetermined spacing. On the other side of the transport path, a folding knife (16) is provided flush with the folding gap (14) of the folding-roller pair, which knife contacts the sheet (3) at a desired folding line and guides it against the folding gap. At least one roller of the folding-roller pair possesses in the circumferential direction a folding section (10, 12) and a release section (6,8). The movement of the folding knife is matched to the rotary movement of the rollers in such a way that the folding gap receives when the front edge (11, 13) of the folding section runs past the folding knife against the other roller and takes the sheet with it in the folding gap which is being formed. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Vorrichtung zum Falzen von Papierbogen od. dgl. enthält eine Transportvorrichtung (40), welche die Papierbogen in einer Transportbahn führt. Ein Falzwalzenpaar (2,4) ist in vorgegebenem Abstand auf der einen Seite der Transportbahn angebracht. Auf der anderen Seite der Transportbahn ist mit dem Falzspalt (14) des Falzwalzenpaars fluchtend ein Falzmesser (16) vorgesehen, welches den Bogen (3) an einer gewünschten Falzlinie berührt und gegen den Falzspalt führt. Mindestens eine Walze des Falzwalzenpaars besitzt in Umfangsrichtung einen Falzabschnitt (10, 12) und einen Freigabeabschnitt (6,8). Die Bewegung des Falzmessers ist auf die Drehbewegung der Walzen derart abgestimmt, daß das Falzspalt einnimmt, wenn die Vorderkante (11, 13) des Falzabschnitts am Falzmesser vorbei gegen die andere Walze läuft und den Bogen in den sich bildenden Falzspalt mitnimmt.

IPC 1-7

B65H 45/18; B65H 45/12

IPC 8 full level

B65H 45/18 (2006.01)

CPC (source: EP)

B65H 45/18 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 363709 C 19221113 - PAUL GROTHE
- DD 111871 A1 19750312
- DE 2611820 A1 19761014 - ROCKWELL INTERNATIONAL CORP
- [A] DE 2225061 A1 19731206 - WILL E C H FA
- [A] DE 7243308 U
- [A] US 3788638 A 19740129 - LEHMANN W
- [AD] DE 21862 C
- [AD] US 3841621 A 19741015 - BROWN F

Cited by

EP0498168A1; CN110697487A; CN106516304A; WO2015062583A3; DE102013111838A1; WO2015062583A2

Designated contracting state (EPC)

FR GB NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0017204 A1 19801015; DE 2912839 A 19801016

DOCDB simple family (application)

EP 80101697 A 19800329; DE 2912839 A 19790330